
Skolebestyrelsesmøde – Virum Skole 

Ordinært skolebestyrelsesmøde 

20. februar 2024 kl. 17.30 – 20.00 

Medlemmer: Lars Salling, Pia Elkjær Bay, Dorien van Veelen, Tina Nyyssönen, Jesper Nygaard, Bo Torp Henriksen, 

Kristian Brunnenberger Andersen, Lene Rasmussen, Kaja Gillesberg Lassen, Anne Steiner Jensen, Gitte Rasmussen, 

Jonas Fisker, Bettina Bay Nielsen, Anya, Teodor 

Afbud: Pia Elkjær Bay, Dorien van Veelen, Kaja Gillesberg Lassen, Anya, Teodor 

Ansvarlig for gennemlæsning af referat: Kristian 

Dagsorden: 

1 Formalia     

 

1.1 Godkendelse af dagsorden  

Dagsordenen blev godkendt 

1.2 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde 17.1.2024  

Referatet blev godkendt 

2 Drøftelse/behandling af emner 

 

2.1 Undersøgende matematik (information) 

Matematikvejlederne Mette Storm og Emilie Nehammer 

introducerede moderne undersøgende matematikundervisning for 

skolebestyrelsen.  

 

Der var spørgsmål til på hvilke klassetrin, som undersøgende 

matematik henvender sig til.  

Undersøgende matematik henvender sig til alle klassetrin, men 

hovedvægten ligger på tidlige indsatser. Det vil sige, at der er 

særligt fokus på indsatsen i bh.kl. og 1. klasse og lidt mindre i 

resten af skoleforløbet. Derved forsøger skolen, at imødegå 

matematikudfordringer senere i skoleforløbet.  

 

Undersøgende matematik og tidlig indsats bygger på forskning.  

 

2.2 Planlægning af kontaktforældremøde (beslutning) 

Skolebestyrelsen besluttede, at kontaktforældremødet skal handle 

om Nikotinprodukter, misbrug af disse og SSPs arbejde.  



Måske et andet emne til forældrene i de små klasser. Hvilket emne 

det kunne være, tager planlægningsudvalget op.  

Planlægning: Jesper og Tina og skoleledelsen.  

Skolebestyrelsen afholder kontakt forældremøde 24. april fra kl. 17-

19.  

2.3 Fravær blandt elever (drøftelse) 

Skoleledelsen orienterer om status for fraværet blandt elever.  

 

Der er en del fravær blandt nogle elever. 18% af eleverne havde 

over 10% fravær fra sommerferien til 20/2.  

Der er oplevelser på skolen af, at frihed i forbindelse med 

frisørtider, tandlægebesøg, fødselsdage mm. bliver holdt mere fri.  

 

Der er brug for en dialog om, hvilke værdier der er på spil i forhold 

til fravær, for det bliver svært for fællesskabet, når der er meget 

fravær.  

  

Der var spørgsmål til om det var muligt, at skolen tilrettelægger en 

særlig undervisning, som ikke bygger på fællesskab i perioder, hvor 

mange elever tager på ferie i skoletiden. Det er det ikke, da 

perioden med fravær strækker sig over mange uger.  

 

Skoleledelsen tager data med ang. lovligt fravær (ferier) med til et 

af det kommende skolebestyrelsesmøder, hvor punktet tages op 

igen.  

  

3   Driftsforhold 

 

3.1 Nyt fra elevrådet 
Elevrådet har diskuteret idéer til, hvad man kan lave som 

venskabsvenneordning. De kom med idéer fra elevrådet om, hvad man 
kunne lave.    

 
3.2 Henvendelser fra forældre 

Ingen  

 
3.3 Meddelelser  

Skoleledelsen har orienteret personalet om, at nogle af eleverne ikke 
passer så godt på skolens ting, som man kunne ønske sig. Det har 

skolen opmærksomhed på i den kommende periode.  
 

3.4 Eventuelt  



Der er et ønske om, at skolebestyrelsen på et kommende møde bliver 

orienteret om, hvordan skoleledelsen håndterer, hvis der er sager om 

vold og seksuelle krænkelser.  


